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Mevrouw Giindogan (Volt): Onze democratie is waardevol en tegelijkertijd uiterst kwetshaar. In een wereld waarin problemen

steeds com[1]plexer worden, ligt gevaar continu op de loer. Juist dan hebben we moreel en daadkrachtig leiderschap nodig,

lei[1]derschap dat de democratie eer aandoet en beschermt, leiderschap dat complexe problemen uitlegt, helder com[1]municeert

naar zijn burgers en kaders schept. Maar op al die punten heeft ons kabinet gefaald. Met dat falen is een voedingsbodem

gecreéerd voor populisten en demagogen die desinformatie verkopen alsof het warme broodjes zijn. Voorzitter. Het feit is dat veel

mensen die gevoelig zijn voor die desinformatie zich in de steek gelaten voelen door hun overheid. En geef ze eens ongelijk. Slechts

21% van de Nederlanders vindt dat het kabinet een duidelijke koers vaart. In het vorige debat vergeleek ik het leiderschap van ons

kabinet al met de dodo, de coronadodo om precies te zijn. Maar ik deed u tekort. De dodo bracht alleen zichzelf schade toe, maar

het kabinet brengt met zijn zwalkende beleid vooral anderen schade toe. Dit kabinet is de spreek[1]woordelijke zachte

heelmeester die stinkende wonden maakt. Uw houding als kabinet, uw communicatie als kabinet en uw beleid als kabinet hebben

van welwillende mensen overheidsschuwe en -averse mensen gemaakt. Voorzitter. Omdat het aan helderheid ontbreekt, heb ik

wat vragen waarmee de minister die helderheid alsnog kan verschaffen. Het is namelijk uw zorgtaak om uw burgers goed te

informeren en te beschermen. Ten eerste: kan de minister ons nu eens stap voor stap uitleggen waarom het kabinet de

basismaatregelen loslaat en inruilt voor een coronapas? Kunt u mij daarbij vertellen hoeveel ziekenhuis[1Jopnamen er naar

verwachting meer zullen komen door het loslaten van de maatregelen en hoeveel ziekenhuisopnamen er voorkomen zullen

worden door de coronapas? Pas dan kunnen we met elkaar in debat gaan over het nut en de noodzaak van het vervangen van de

basismaatregelen door de coronapas. Voorzitter. Ten tweede: kan de minister nu eens helder uit[1]leggen aan de medewerkers in

de zorg, de zorghelden, zoals hij ze zelf eerder noemde, dat hij de basismaatregelen los[1]laat? De zorg stort in, niet straks, maar

nu, en dat met het najaar voor de deur. Hele afdelingen zijn vanwege verzuim gesloten. De nevenschade van uitgestelde zorg is

niet te overzien. De druk op de ic is al hoog. Gelooft u nu echt dat het vervangen van de basismaatregelen door een coronapas een

steun in de rug voor de zorg is? En hoe beoordeelt het kabinet de opvatting van de heer Gommers dat er gestuurd wordt op het

beheersbaar houden van de zorg, maar dat hiermee wordt gekozen voor het scenario met de meeste risico's? Voorzitter. Ten

derde. Voor veel mensen blijft dit onduide[1]lijk. De minister gaf aan dat gevaccineerden aanzienlijk minder besmettelijk waren

dan ongevaccineerden. Daarop hopen wij als Volt maar al te graag, maar kunt u daarbij ook de laatste harde wetenschappelijke

cijfers laten zien? En kan de minister uitleggen wat de toegevoegde waarde zou zijn van strengere ventilatie-eisen en CO2 -meters

voor drukke binnenruimtes als scholen en nachtclubs? Het risico op transmissie op deze plekken is te hoog en de logica rond de

maatregelen om dit risico te verkleinen ontbreekt. Voorzitter, ik rond af. Grote leiders nemen hun mensen mee. Ze geven niet af

op hun mensen, maar praten serieus en vol compassie en empathie met hen. Ze inspireren hen. Denk aan leiders als Gandhi,

Atatlirk of Franklin Delano Roosevelt. Maar op dit moment zijn er ook dichter bij huis leiders die dit durven te doen. Kijk naar

Draghi, die moeilijke hervormingen daadkrachtig doorvoert, of naar Merkel, die als een moeder gaat zitten en haar bevolking met

warmte, rust en intellect toespreekt. Nederland verdient zo'n zelfde soort leiderschap. Maar dat leiderschap ontbreekt op dit

moment. Voorzitter. Laat er geen misverstand over bestaan: Volt is voorstander van de coronapas, maar niet onder de huidige

omstandigheden. De coronapas zou als extra beschermings[1]laag moeten dienen, niet als vervanging van de basismaat[1]regelen.

Want in een samenleving waarin 1,8 miljoen mensen niet gevaccineerd zijn en bij 700.000 mensen het vaccin niet aanslaat, moet

het kabinet de basismaatregelen blijven handhaven. Pas dan wil ook Volt kijken naar de invoering van de coronapas.
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